
Protokół nr 50/23 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 27.02.2023 r. 

 

Data posiedzenia: 27.02.2023 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b) 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

 

Projekt porządku obrad: 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2023-2030. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Gorzyce na 2023 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w 

zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek 

w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy działek gruntowych 

położonych w Gorzycach w rejonie ul. Zamkowej  na okres powyżej 3 lat. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu użytkowego na okres 

powyżej 3 lat. 



9. Rozpatrzenie skargi na działalność Z-cy Wójta Gminy Gorzyce. 

10. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Gorzyce. 

11. Wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad 1 

W dniu 27.02.2023 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja 

otworzył wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał 

wszystkich obecnych, m.in.: Wójta Gminy Daniela Jakubczyka, Z-cę Wójta 

Daniela Kurasza, Skarbnik Gminy Renatę Seman, Sekretarz Gminy Marię 

Władarz, radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy Gorzyce.  

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przedstawił porządek 

posiedzenia  

Do porządku posiedzenia nie wniesiono uwag i został przyjęty 

jednogłośnie. 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja poinformował, iż 

wyłożony został protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Gorzyce, do którego można zgłaszać uwagi i poprawki do końca 

dzisiejszego posiedzenia. W przypadku zgłoszenia uwag zostaną one 

rozpatrzone, w przypadku ich braku protokół przyjęty zostanie w 

proponowanym brzmieniu. 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Skarbnik Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gorzyce na lata 2023-2030 (zał. nr 2) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      7 przeciw…….... wstrzymał ……… 



Komisja Rewizyjna za      5 przeciw ..........wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      8  przeciw ……… wstrzymał …….. 

Komisja Skarg za      4 przeciw ……… wstrzymał    1 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Skarbnik Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce 

na 2023 rok (zał. Nr 3) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radna Izabela Borecka zapytała o zwiększenie w dziale 801 „Oświata i 

wychowanie” planu dochodów w związku ze zwrotem dotacji  udzielonej w 

2022 roku przez UM Rybnik i UM Wodzisław Śląski dotyczący 

dofinansowania nauki religii w szkołach. 

- Pani Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że ostateczne rozliczenie 

dotacji następuje na zakończenie roku. Każda absencja dziecka na lekcji 

religii powoduje zmniejszenie tej kwoty. 

- radna Izabela Borecka zapytała również o zwiększenie planu dochodów w 

dziale 900 „Gospodarka komunalna” o kwotę 22.800,00 zł z tytułu kar i 

odszkodowań z umów od firmy „Recykling-Południe”. 

- Pani Kierownik Izoloda Gajowska powiedziała, że w tym przypadku 

chodzi o nieterminowość odbioru odpadów w Punkcie Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych. 

- radny Piotr Lubszczyk wyraził zainteresowanie zwiększeniem planu 

wydatków o kwotę 21.908.31 zł na opłaty abonamentowe hydrantów. Czy 

to jest tylko za dwa miesiące – zapytał radny. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że tak. Wprowadzana do 

budżetu kwota w wysokości 21.908,32 zł to opłata za dwa miesiące tj. luty 

i marzec br. Spłynęła korespondencja Przedsiębiorstwa Wodociągów i 

Kanalizacji w Wodzisławiu  Śląskim w sprawie niniejszej opłaty. 

Zwróciliśmy się do przedsiębiorstwa z wnioskiem o inwentaryzację 

hydrantów, w celu sprawdzenia czy są one rzeczywiście niezbędne i czy 



stanowią własność PWiK. Wszystko po to, by upewnić się czy 

przedmiotowa opłata, która w skali roku wyniesie ponad 130 000 zł jest 

faktycznie zasadna. 

- radny Eugeniusz Katryniok zasugerował, że w tej sytuacji należałoby 

wystosować pismo do PWiK by owe hydranty, za które gmina będzie płacić 

abonament,  zostały sprawdzone pod względem technicznym, by nie 

zdarzyło się bowiem tak, że straż podjedzie, a hydrantu nie da  odkręcić – 

dodał.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk poinformował, że odbyło się spotkanie z 

włodarzami gminy Godów w sprawie wspólnego projektu pn. „Szlakiem 

Hrabiego Arco”. Pierwsze nabory na pozyskanie środków zewnętrznych 

będą dotyczyć odnawialnych źródeł energii na budynkach użyteczności 

publicznej, następnie na termomodernizację budynków użyteczności 

publicznej, a kolejne na budowę produktu turystycznego i tutaj planujemy 

modernizację Parku Dąbki w Rogowie, Parku Sołeckiego w Olzie, 

rewitalizację terenu za GOTSiR „Nautica” w Gorzycach oraz przejście z ul. 

Tysiąclecia do budynku szkoły w Turzy Śląskiej. Najprawdopodobniej jeden 

z mniejszych projektów tj. Park w Olzie będzie zrealizowany jeszcze w tym 

roku , jeśli uda się pozyskać środki zewnętrzne w ramach konkursu 

„Inicjatywa sołecka”. Będziemy się również starać o pozyskanie środków 

na budowę chodnika w Turzy Śl. (dojście do szkoły od strony ul. 

Tysiąclecia).  

- radny Piotr Zimny zauważył, że zmian dokonuje się w dziale 801 – 

Oświata i wychowanie, gdzie zwiększa się plan wydatków z tytułu 

wpływów za wynajem sal lekcyjnych oraz sali gimnastycznej. Radny 

zapytał w jakich celach i komu wynajmowane są sale lekcyjne. 

- Pan Wójt odpowiedział, że szkoły wynajmują sale przede wszystkim na 

dodatkowe zajęcia pozalekcyjne np. nauka języka obcego, gry na 

instrumentach, zajęcia plastyczne itd. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      7 przeciw…….... wstrzymał ……… 



Komisja Rewizyjna za      4 przeciw .......... wstrzymał    1 

Komisja Budżetu za      8  przeciw ……… wstrzymał …….. 

Komisja Skarg za      4 przeciw ……… wstrzymał    1 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Zastępcy Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Gorzycach Joannie 

Łąckiej, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

(zał. Nr 4) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Eugeniusz Katryniok wyraził zainteresowanie ile w tym przypadku 

faktycznie wynosi pomoc finansowa dla jednej osoby. 

- Pani Joanna Łącka odpowiedziała, że pomoc dla osoby samotnej wynosi 

1552,00 zł a w przypadku rodziny jest to 1200,00 zł na osobę w rodzinie. 

- radna Dominika Styrnol zauważyła, że jest to program na lata 2019-

2023. Czy po tym okresie będzie on nadal kontynuowany – zapytała. 

- Pani Joanna Łącka odpowiedziała, że jest to program rządowy i trudno w 

tej chwili przewidzieć czy zostanie odnowiony na kolejne lata.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      7 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu za      8  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Skarg za      5 przeciw ……… wstrzymał ……… 

 

Ad 7 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Justynie Markiewicz, 

która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 



odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

działek gruntowych położonych w Gorzycach w rejonie ul. Zamkowej na 

okres powyżej 3 lat (zał. Nr 5) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      7 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu za      8  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Skarg za      5 przeciw ……… wstrzymał ……… 

 

Ad 8 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Justynie Markiewicz, 

która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 

lokalu użytkowego na okres powyżej 3 lat (zał. Nr 6) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał czy nowy najemca lokalu w budynku GOTSiR 

„Nautica” w Gorzycach złożył wniosek o zwolnienie bądź ulgę w podatku w 

związku z tym, że czekają go duże nakłady finansowe na rozwój firmy. 

- Pani Justyna Markiewicz powiedziała, że póki co nie, ponieważ nie ma 

jeszcze podpisanej umowy najmu. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk dodał, że najemca na jednym ze spotkań 

sygnalizował, że prawdopodobnie wystąpi z takim wnioskiem, ale to 

dopiero po podpisaniu umowy. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      7 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu za      8  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Skarg za      5 przeciw ……… wstrzymał ……… 

 



Ad 9 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Przewodniczącemu Rady Gminy Piotrowi Wawrzycznemu, który przedstawił 

temat dotyczący skargi na działalność Z-cy Wójta Gminy Gorzyce z dnia 

13 stycznia br. (zał. Nr 7) 

Następnie Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał 

Menżyk odczytał opinię Komisji  z dnia 14 lutego 2023 r. w sprawie 

przedmiotowej skargi, w której uznano skargę za bezzasadną. 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      8 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      7 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu za      8  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Skarg za      5 przeciw ……… wstrzymał ……… 

 

Ad 10 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Przewodniczącemu Rady Gminy Piotrowi Wawrzycznemu, który przedstawił 

temat dotyczący skargi na działalność Wójta Gminy Gorzyce, przekazanej 

do Rady Gminy przez Wojewodę Śląskiego pismem z dnia 23 stycznia 

2023 r. (zał. Nr 8) 

Następnie Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał 

Menżyk odczytał opinię w sprawie przedmiotowej skargi, w której uznano 

skargę za bezzasadną. 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- Pani Natalia Skowrońska – Pełnomocnik skarżących, powiedziała, że 

przedmiotem skargi nie jest sam przebieg sesji odbytej w dniu 28 

listopada 2022 r., jak wynika z uzasadnienia do projektu uchwały, a 

prowadzone przez gminę postępowanie administracyjne, związane 

dokonanymi w 2013 r. zmianami w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Gorzyce. Ponadto brak jakichkolwiek działań ze 



strony gminy, które pomogłyby skarżącym w zaistniałej sytuacji oraz 

nierzetelne informowanie radnych na temat przedmiotowej sprawy. W 

konsekwencji wszystko zmierza ku temu, że zakład prowadzony przez 

mieszkańców Turzy Śląskiej, stanowiący ich jedyne  źródło utrzymania, 

będzie przeznaczony do rozbiórki. 

Pani Pełnomocnik Natalia Skowrońska zawnioskowała o ponowne 

przeanalizowanie skargi. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii w 

sprawie projektu przedmiotowej uchwały. 

Komisja Rodziny za      1 przeciw    1 wstrzymał     6  

Komisja oświaty za      1 przeciw    1 wstrzymał     5 

Komisja Rewizyjna za      1 przeciw .......... wstrzymał     4 

Komisja Budżetu za      5  przeciw ………      wstrzymał    3  

Komisja Skarg za      2 przeciw ……… wstrzymał     3 

 

 

Ad 11 

Wnioski i zapytania. 

- radny Krzysztof Małek zasygnalizował, że fragment rowu F1 w 

Gorzyczkach (na wysokości działek) jest mocno zamulony i wymaga 

czyszczenia. 

- radna Teresa Władarz zasygnalizowała, że w Gorzycach pomiędzy 

Domem Pomocy Społecznej a Wojewódzkim Ośrodkiem Lecznictwa 

Odwykowego, teren jest mocno zaśmiecony i należałoby tam uprzątnąć. 

Poprosiła o podjęcie działań w tej sprawie. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że zostanie wystosowana 

odpowiednia korespondencja w przedmiotowej sprawie do właściciela 

posesji. 

 

- Pani mecenas Natalia Skowrońska poprosiła o możliwość zabrania głosu 

w imieniu swoich mocodawców - mieszkańców Turzy Śląskiej, którzy 

złożyli skargę do Rady Gminy Gorzyce w sprawie dokonanych w 2013 roku 



zmian w planie zagospodarowania przestrzennego, które negatywnie 

wpłynęły na prowadzoną przez nich od lat działalność gospodarczą oraz jej 

dalsze „być albo nie być”.  

Pani mecenas wyjaśniła co było przedmiotem skargi, szczegółowo omówiła 

sytuację związaną z toczącymi się postępowaniami administracyjnymi, 

które zdaniem skarżących są wynikiem dokonanych w 2013 r. zmian w 

planie zagospodarowania przestrzennego gminy Gorzyce. Ponadto 

przedstawiła oczekiwania skarżących, które umożliwią im dalsze 

prowadzenie tejże działalności. 

W obronie skarżących wypowiedziała się również Pani Wiesława Ciurko – 

radna Rady Miasta Rydułtowy. 

Do wypowiedzi  Pani mecenas Natalii Skowrońskiej odniósł się Pan Wójt 

Daniel Jakubczyk oraz Radca prawny Urzędu Gminy w Gorzycach Pan 

Jacek Klimanek, wyrażając swoje stanowisko w przedmiotowej sprawie, 

poparte stosownymi przepisami prawa. 

Po wysłuchaniu wszystkich wypowiedzi głos zabrał Przewodniczący Rady 

Piotr Wawrzyczny, który podkreślił, że uchwała Rady Gminy Gorzyce w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nie jest 

sprzeczna z prawem, nigdy nie została zakwestionowana przez nadzór 

prawny i obowiązuje po dzień dzisiejszy. Jeśli miałyby tam zaistnieć 

jakiekolwiek zmiany to prosi zainteresowanych o złożenie na piśmie 

oświadczenia, zawierającego skonkretyzowane treści proponowanych 

zmian, co umożliwi Radzie Gminy oraz Wójtowi przeanalizowanie sprawy 

pod kątem przepisów prawa i podjęcie ewentualnie dalszych kroków, 

zmierzających do rozwiązania zaistniałych problemów, związanych z 

prowadzeniem tejże działalności. 

Na tym zakończono dyskusję w tym temacie.  

Ad 12 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja zamknął obrady wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Gorzyce w dniu 27.02.2023 r. o godz. 17.30. 

 



 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja 

Protokołowała  

Monika Radzik 


